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De Praatvogel is het blad voor en door Vogelwijkers en wordt gefinancierd/ 
uitgegeven door de Stichting Wijkcomité Vogelwijk. De Praatvogel komt 4 maal 
per jaar uit. Auteurs zijn zelf verantwoordelijk voor hun inbreng en teksten. De 
redactie behoudt zich het recht voor om ingezonden kopij in te korten of niet 
te plaatsen. Het Praatvogelarchief samen met de auteursrichtlijnen vindt u op 
onze website: 
http://leiden.vogelwijk.nl 
 
Bijdragen/ingezonden stukken door wijkbewoners worden enorm op prijs 
gesteld. Deze kunnen worden gestuurd naar redactie@vogelwijk.nl. De 
deadline voor het insturen van tekst voor de komende Praatvogel is: 
2 oktober 2023 
 
Adverteren? 
Wilt u een advertentie plaatsen? Informatie valt in te winnen bij de 
penningmeester van het Wijkcomité: penningmeester@vogelwijk.nl 
 
Redactie Praatvogel   
      redactie@vogelwijk.nl 
Rutger Hagen    rutger.hagen@gmail.com 
Cees Meijer     redacteur@vogelwijk.nl 
Mark Peerdeman    voorzitter@vogelwijk.nl 
Herman van der Kooij   h.v.d.kooij5@kpnplanet.nl 
 
Stichting Wijkcomité Vogelwijk 
Voorzitter:  Mark Peerdeman voorzitter@vogelwijk.nl 
Secretaris:  Michelle Kruijshaar secretaris@vogelwijk.nl  06-22251454 
Penningmeester: Edward Iemenschot  penningmeester@vogelwijk.nl 06-29536107 
   Joke Ouwehand communicatie@vogelwijk.nl  06-23047555 
   Rosanne Snieders activiteiten@vogelwijk.nl  06-44921244 
   Marianne Kooijmans m.c.kooijmans@planet.nl  06-42995833 
       
 
Belangrijke contactgegevens 
 Wijkagent Harold Kroep 
 0900-8844  
 harold.kroep@politie.nl 
 buitengewoon opsporingsambtenaar Leiden Noord, Afdeling Handhaving 

Openbare Ruimte Peter Walen, p.walen@leiden.nl, 06-52526110 of 14071 
www.leiden.nl/melding 

 Gemeente Leiden Servicepunt woonomgeving (incl. grofvuil, containers)  
 14071 of www.verbeterdebuurt.nl 
 Vogelnetwerk  
 vogelnetwerk@vogelwijk.nl voor burenhulp 
 Sociaal Wijkteam, voor zorgvragen 
 071-5164904 swtnoord@leiden.nl 
 Wijkambassadeur Energie, Marcel Terlouw  

marcel-terlouw@ziggo.nl 
 Vogelwijk Energiezuinig 

energiezuinig@vogelwijk.nl 
www.energiezuinig.vogelwijk.nl 
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Voorwoord 
 
Mooi. Ondanks dat de aannemer het speelveld in beslag heeft genomen zit het er dik 
in dat we ook dit jaar weer een wijkfeest zullen hebben. Waar precies, dat weten we 
niet, maar we zijn bezig met het aanvragen van een vergunning voor een straatfeest 
in de Lijsterstraat. Mocht dat niet lukken dan wijken we uit naar de speeltuin – 
natuurlijk ook een prima alternatief. Maar dat feest gaat er komen, op zaterdag 2 
september! 

 

Daarom wil ik hierbij dan ook graag vragen of er nog enthousiaste buurtgenoten zijn 
om vrijwilligerswerk te doen achter de bar? Of te helpen bij de op- en afbouw van 
het evenement? Of een oogje in het zeil te houden bij het springkussen? Mensen met 
een EHBO-diploma mocht er een ongelukje gebeuren? Dat is hulp die we goed 
kunnen gebruiken. Met jullie inzet maken we er een gezellige dag van voor ons 
allemaal, en zorgen we ervoor dat iedereen met een glimlach naar huis gaat. Dus, 
laat ons weten of je wilt helpen! Neem contact op met het wijkcomité en geef aan op 
welke manier je een bijdrage wilt leveren. 

 

Naast hulp van vrijwilligers hebben we ook nog ruimte voor enkele sponsoren. Mocht 
je een bedrijf hebben en dat willen promoten op het feest, laat het ons weten zodat 
we daar iets leuks van kunnen maken! 

 

Tenslotte ook nog goed nieuws voor ons als wijkcomité… sinds kort hebben we 
namelijk twee nieuwe leden die het team versterken: Marianne en Joke. Ze zijn vol 
enthousiasme toegetreden tot het wijkcomité en brengen flink wat nieuwe ideeën en 
energie mee. In deze editie van de Praatvogel stellen ze zich aan jullie voor. 

 

Veel leesplezier, alvast een fijne vakantie gewenst, en tot 2 september op het 
wijkfeest! 

 

Mark Peerdeman 
 
voorzitter 
Wijkcomité Vogelwijk 
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Mededelingen en Oproepjes 
 

Kom je Buiten Spelen? 
 
Het wijkcomité en het speeltuinbestuur hebben voor de tweede keer op rij de handen 
ineengeslagen om de nationale buitenspeeldag in onze wijk vorm te geven.  
 
Op woensdag 14 juni was de Mezenstraat 
voor een deel afgezet, zodat kinderen uit de 
wijk hier ongestoord op straat konden spelen. 
De kinderen konden zich heerlijk uitleven op 
tweespringkussens, tussendoor even af-
koelen onder de olifantendouche, en-als ze 
uitgesprongen waren-een lekker ijsje halen 
bij de speeltuin.  
 
Jantje Beton en kinderzender Nickelodeon 
organiseren al meer dan 10 jaar de nationale 
buitenspeeldag. Ze willen daarmee stimu-
leren dat kinderen meer buiten spelen. In onze wijk zijn gelukkig al veel mogelijkheden 
om lekker buiten te spelen, maar het kan nooit kwaad om hier toch nog extra aandacht 
aan te besteden! Waarom is buiten ravotten eigenlijk zo belangrijk? Dat het goed is voor 
je lijf omdat je veel beweegt, kan je wel raden. Maar wist je dat het ook een heleboel 
voordelen heeft voor je mentale gezondheid? Je kunt er meer over lezen op de website 
van Jantje Beton: www.jantjebeton.nl.  
Je kunt hier ook allerlei tips vinden over hoe je je kinderen kunt stimuleren meer buiten 
te spelen (ook in de winter!). 
 
Volgend jaar is de nationale buitenspeeldag op woensdag 12 juni 2024. Zet hem alvast 
in je agenda! 
 
Rosanne Snieders en Birte Kristiansen 

 

Lezing Hans Dirken 
 
Tijdens de Jaarvergadering hield Hans Dirken een 
lezing over de geschiedenis van de Vogelwijk. 
Aanleiding was de uitgave van het rijk 
geïllustreerde boekje De Vogelwijk, 100 jaar 
geschiedenis van een Leidse buurt, dat eind 2022 
verscheen. Hans Dirken woont al ruim vijftig jaar 
in de Vogelwijk en was een van de auteurs, naast 
Cees Meijer (eindredactie), Joke Ouwehand en Mark Peerdeman. Hans vertelde in 
vogelvlucht de geschiedenis van de Vogelwijk vanaf de periode dat in dit deel van 
Nederland de getijden en de Rijn het landschap nog domineerden, tot aan de huidige 
tijd. Het zal duidelijk zijn, dat de tijd veel te kort was om deze boeiende 
ontstaansgeschiedenis, die meer dan 5000 jaar omvat, in twintig minuten samen te 
vatten. Hans had nog uren kunnen en willen doorvertellen over de geschiedenis van de 
Vogelwijk en de mooie verhalen van de wijkbewoners. Om met zijn openingszin te 
eindigen: “Leest u het nu maar”.  
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Nieuwe Wijk-BOA 
Peter Walen 

 
Enkelen van jullie hebben mij in de afgelopen 
tijd al ontmoet. Hierbij stel ik mij graag voor 
in de Praatvogel.  
 
Mijn naam is Peter Walen, 55 jaar, ruim 31 
getrouwd en vader van drie kinderen in de 
inmiddels volwassen leeftijd. 
Na een carrière als dienstplichtig soldaat, 
machinebankwerker, politieagent, fraude-
onderzoeker bij de gemeente Den Haag en 
teamleider voor mensen met een grote afstand 
tot de arbeidsmarkt in diezelfde gemeente, 
ben ik sinds 1 juli 2022 werkzaam als wijkboa 
voor Leiden Noord, waaronder ook de 
Vogelwijk valt. In mijn wijk zijn zes wijk-
agenten werkzaam met wie ik een goed 
contact onderhoud. Leiden heeft vier wijkboa’s 
in Noord, Zuid, Centrum en West. 
 
Wat doet een wijkboa? Ik probeer vooral veel te netwerken en een 
vertrouwensband op te bouwen met “mijn” wijkbewoners. Zij kunnen met hun 
vragen en zorgen met betrekking tot gemeentezaken bij mij terecht. 
Dat kan zijn overlast in alle vormen, parkeerproblematiek (regelmatig 
vervelend geparkeerde auto’s), kapot straatmeubilair, zoals straat- en 
stoeptegels, lantaarnpalen of het langdurig blijven liggen van grofvuil, 
huishoudelijk afval enz. Om u een beeld te geven met welke (sociale) partners 
ik samenwerk volgt hier een lijstje:  
Allereerst u als bewoners, de politie, diverse onderdelen van de gemeente 
waaronder Groen, Milieu, Team Veiligheid, Burgerzaken, gemeenteraad, B&W 
in bepaalde situaties, kerken, moskeeën, sportclubs, buurthuizen, buurt- en 
wijkverenigingen, speeltuinen, scholen, SOL, Incluzio, Buzz, GGD, Sociaal 
Wijkteam, Kwadraat Maatschappelijk Werk enz. Een lange lijst. Dagelijks groeit 
mijn netwerk en ik heb nog wel ruim een half jaar nodig om volledig te zijn, als 
dat al mogelijk is. Maar u als wijkbewoners zijn wel de ogen en oren van de 
wijk. 
 
Ik weet niet overal antwoord op te geven, maar zal altijd proberen te helpen. 
Niet alles is mogelijk maar we doen wat we kunnen.  
U kunt de meldingen doen via “mijn gemeente-app”. In bijzondere gevallen 
kunt u mij bellen maar mailen is handiger, omdat mijn 
diensten onregelmatig zijn. 
 
Mijn wens is om met u een fijne samenwerking aan te 
gaan. Ziet u mij fietsen? Spreek me gerust aan, al is 
het alleen al voor het kennismaken. 

Peter Walen 
Wijkboa Leiden Noord 
 
Telefoon: 06-52526110 
E-mail: p.walen@leiden.nl 
 



9 

Actiegroep Red ons Speelveld 
Oskar de Kuijer 

 
Op woensdag 17 mei jl. is er een gesprek geweest tussen de gemeente Leiden 
(ambtelijk opdrachtgever en projectmanager) en de actiegroep plus een 
vertegenwoordiging van het wijkcomité. De bewonersgroep heeft een 
uitgebreide uitleg gekregen over de gang van zaken en de locatiekeuze. De 
gemeente heeft erkend dat – door allerlei (onvoorziene) omstandigheden – 
sommige zaken niet zijn verlopen zoals verwacht en gehoopt. Volgens de 
gemeente is het speelveld de enige geschikte en beschikbare locatie en is het 
vooralsnog niet mogelijk gebleken om een alternatieve locatie te vinden voor 
de opslag van bouwmaterialen. Daarom is het – ondanks de inspanningen van 
de bewonersgroep – helaas niet gelukt om het speelveld in zijn geheel terug te 
geven aan de wijk. Wel is afgesproken dat het kleiner maken van het 
bouwterrein (of in ieder geval het beter/logischer inrichten daarvan ) de 
voorkeur heeft van de bewonersgroep en dat dit zeker nog tot de mogelijkheden 
behoort. Uitgangspunt voor de bewonersgroep is verder, dat het belangrijk blijft 
om verder te zoeken naar andere locaties en dat de impact van de 
werkzaamheden tot een minimum moet worden beperkt.  
 
Iedereen heeft inmiddels een bewonersbrief van de gemeente in de brievenbus 
ontvangen over de start van de uitvoering van de werkzaamheden op 5 juni, 
met daarbij een nieuwe planning. Tevens is daar bijgevoegd het 
gespreksverslag van 17 mei, waarin de afspraken over het vervolg zijn 
vastgelegd. Kort samengevat zijn er drie vraagstukken:  
 

1.  De gemeente wil heel graag weten waar de kinderen behoefte aan hebben en 
gaat daarover in gesprek met groepen kinderen van verschillende 
leeftijdscategorieën. Er is nu een kleine groep kinderen actief, maar die kunnen 
niet namens álle kinderen in de wijk spreken. Daarom: heeft jouw kind ideeën 
en/of wensen, laat het ons weten. 

2. De gemeente wil samen met de bewoners zoeken naar alternatieve locaties 
voor het bouwdepot. Behalve de huidige bouwlocatie, is er nog minimaal 750m2 
extra nodig, die elders gevonden moet worden. Wij roepen de wijkbewoners op 
om hierover mee te denken. Als we voldoende en geschikte vierkante meters 
vinden, dan zou dit kunnen betekenen dat het speelveld (grotendeels) weer 
bruikbaar wordt voor de wijk. De gemeente blijft uiteraard ook haar best doen 
in deze zoektocht. 

3. Het speelveld werd niet alleen gebruikt voor allerlei activiteiten, maar had ook 
een sociale functie. De gemeente hoort graag van de bewoners hoe de sociale 
functie tijdelijk anders ingevuld kan worden. 

 
OPROEP AAN DE BEWONERS EN VOORAL DE KINDEREN IN DE WIJK: 

DOE MEE EN DENK MEE over het SPEELVELD!! 
Meer informatie is te vinden op de website van de Vogelwijk: 
https://leiden.vogelwijk.nl/ 
Voor vragen of – nog beter - om ideeën aan te leveren, kun je een e-mail sturen 
naar Oskar de Kuijer: odkuijer@planet.nl 
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Herinrichting Vogelwijk 
Edward Iemenschot & Joke Ouwehand 

 
Overleg gemeente Leiden over stand van zaken herinrichting Vogelwijk 
 
In vervolg op het gesprek van 17 mei met de gemeente Leiden over de 
herinrichting van de wijk en het gebruik van het speelveld als bouwterrein, was 
er op 26 juni een tweede overleg met (een deel van) de actiegroep plus een 
vertegenwoordiging van het wijkcomité. Namens de gemeente waren aanwezig 
David van Zanten (projectmanager) en Ron Kardol (technisch projectleider).  
 
Hieronder een kort overzicht van de besproken punten. De gemeente heeft 
toegezegd nog voor de zomervakantie een nieuwsbrief in de wijk te 
verspreiden, waarin meer in detail wordt ingegaan op de consequenties van een 
en ander. 
 
1. Bij de kruising Nachtegaallaan-Rijnsburgerweg is de aannemer op veel 

onvoorziene obstakels gestuit, denk aan bijvoorbeeld waterputten en 
foutief aangelegde water- en gasleidingen. Dit houdt in dat de planning 
vijf weken vertraging oploopt. Wat precies de gevolgen daarvan zijn voor 
de geplande werkzaamheden, is nog een punt van overleg tussen de 
gemeente en de aannemer. 

2. De gemeente heeft zich ingezet om naar alternatieve en aanvullende 
opslaglocaties te zoeken in plaats van het speelveld. Er zijn diverse 
mogelijkheden onderzocht: parkeerterrein Basalt, terrein DZB, 
parkeerterrein en groenstrook Hogeschool, terrein manége, land van 
Bremmer, groenstrook Wassenaarseweg. Over sommige locaties is de 
gemeente nog in gesprek met de betrokken instanties. Het vrijspelen van 
(een deel van) het speelveld gedurende het traject heeft tot nu toe echter 
nog geen resultaat opgeleverd. De gemeente begrijpt dat dit de voorkeur 
heeft van de bewonersgroep en blijft naar mogelijkheden zoeken. 

3. Er hebben zich weinig/geen kinderen aangemeld om samen met de 
gemeente te inventariseren waar zij behoefte aan hebben. Omdat er geen 
goed alternatief geboden kan worden voor het speelveld, is de animo 
kennelijk niet heel groot. Aanmelden kan nog, zie het vorige artikel. 

4. Het bouwterrein is conform vergunning aangepast. Het egaliseren van de 
grond rondom het bouwterrein is waarschijnlijk niet mogelijk met het oog 
op verschuiving van de betonplaten. Wordt nog gecheckt. 

5. Andere invulling sociale functie speelveld: er is één suggestie gedaan, die 
nog nader wordt uitgewerkt: plaatsing van een grote picknicktafel op een 
centrale plek in de wijk. 

6. Er is een vergunning aangevraagd om een deel van de Lijsterstraat te 
gebruiken voor het wijkfeest op 2 september. De gemeente zegt alle 
medewerking toe; aan het wijkcomité wordt gevraagd om een overzicht 
te maken van wat er nodig is.  
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De gemeente en de aannemer informeren de bewoners voornamelijk 
via de Pylon app. Als je op de hoogte wilt blijven van de meest actuele 
stand van zaken met betrekking tot de planning, wijkontsluitingen, 
afsluitingen e.d., dan moet je gebruik maken van deze app. Hieronder 
staat hoe je de Pylon app kunt downloaden. 
 
 

 
 
 
 
 
 

Download de app met je telefoon via de QR-code. 
 

 
 

Of ga met je telefoon naar de Appstore (I-phone) of Google Play 
Store (Android). Zoek de Pylon app en klik bij project 
“Wijkvernieuwing Vogelwijk”. Plaats dit project bij je favorieten 
door op het * te drukken. Geef bij instellingen toestemming om 
push-berichten te ontvangen.  
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Renovatie Flanorpad  
Marianne Kooijmans 

 
De studentenwoningen aan het Flanorpad dateren uit de jaren zestig van de 
vorige eeuw en zijn inmiddels gedateerd en afgeschreven. 
 

 
 
De eigenaar van de woningen, de stichting DUWO, stond voor de keuze om de 
woningen af te breken en tot nieuwbouw over te gaan, de woningen te verkopen 
of de woningen grondig te renoveren. Uiteindelijk is gekozen voor de laatste 
optie. 
 
Na een lange voorbereidingstijd waarin de studenten uit het eerste te renoveren 
gebouw, nr. 4, moesten verhuizen en elders ondergebracht moesten worden, 
is afgelopen mei een aanvang gemaakt met de renovatie. 
 
Het is een ingrijpende renovatie waarbij o.a. de hele gevel vernieuwd zal 
worden. Ook zullen er veel duurzaamheidsmaatregelen worden getroffen, denk 
aan HR++ glas, isolatie, zonnepanelen en voor de energievoorziening zullen de 
woningen worden aangesloten op het warmtenet. 
 
Vooralsnog ziet het ernaar uit dat alleen de bewoners van het Van Eijsingapark 
en eventueel van Nieuweroord overlast van de werkzaamheden zullen 
ondervinden. De bewoners van de woningen aan de andere kant van het Bos 
van Bosman zullen er niet veel van merken. Niettemin is het goed van alle 
werkzaamheden in de wijk op de hoogte te zijn. 
 
Meer informatie kunt u vinden op de website van DUWO. 
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Posthof-Rotonde 
Florien Molendijk, gemeente Leiden 

 
Stand van zaken onderzoek verkeersveiligheid Posthofrotonde  
Leiden wil de verkeersveiligheid voor de fietser en voetganger verbeteren, 
specifiek op de Posthofrotonde en de kruising Sandifortdreef - 
Wassenaarseweg. De gemeente onderzoekt met het project ‘Korte termijn 
maatregelen Noord-zuid Verbindingsas’ op dit moment welke maatregelen 
mogelijk zijn. In april is een eerste bewonersbijeenkomst geweest om 
ervaringen op te halen en daarmee een beter beeld te krijgen van het 
verkeersveiligheidsprobleem en de mogelijke oplossingen. De aanwezigen 
hebben inmiddels een verslag van deze bijeenkomst ontvangen. De gemeente 
is daarna aan de slag gegaan met de mogelijke oplossingen en heeft deze 
uitgewerkt tot maatregelen die op korte termijn verbetering kunnen betekenen.  
 

 
 Foto: Leidsch Dagblad 

 
Op 6 juli bespreekt de gemeente deze maatregelen met het wijkcomité 
Vogelwijk, de wijkraad Raadsherenbuurt en de wijkvereniging Houtkwartier. In 
afstemming met deze wijkverenigingen plannen we na de zomervakantie een 
vervolgbijeenkomst voor bewoners om de maatregelen met hen te bespreken. 
 
 
 
 
Naschrift redactie: citaat uit eerdere berichten in het Leidsch Dagblad: 
“Buurtorganisaties worden moedeloos van passieve houding van de gemeente 
Leiden bij verkeersproblemen. Vooral de buurtorganisatie Houtkwartier dringt 
al geruime tijd aan op maatregelen, omdat de rotonde druk en overzichtelijk is 
en daardoor onveilig.” 



14 

Knooppunt Leiden Centraal 
Len Hazeleger 

 
Verkenning Knooppunt Leiden Centraal  
De gemeente Leiden heeft op ons verzoek een overzicht gegeven van de 
plannen rondom het Knooppunt Leiden Centraal. 
 

 
 
Knooppunt Leiden Centraal loopt binnen afzienbare tijd aan tegen de grenzen 
van een goed functionerend knooppunt. Dat komt door de forse groei van het 
aantal reizigers. In de stad en de regio worden ruim 30.000 woningen gebouwd 
en ook het aantal arbeidsplaatsen groeit. De druk op de vierkante meters in het 
stationsgebied neemt verder toe vanwege de bouw van woningen en kantoren. 
Ook de ruimtelijke kwaliteit, verblijfskwaliteit en de verkeersveiligheid staan in 
de huidige situatie flink onder druk. Fundamentele ingrepen zijn nodig om het 
Knooppunt Leiden Centraal en het hele stationsgebied toekomstbestendig te 
maken. Dat betekent dat het knooppunt de verwachte groei aan kan en het 
stationsgebied een plek wordt waar wonen, werken, reizen en verblijven prettig 
is in een duurzame, groene, verkeersveilige en goed functionerende omgeving. 
Om deze doelen te bereiken, verkennen het ministerie van Infrastructuur en 
Waterstaat (I&W), gemeente Leiden, provincie Zuid-Holland, ProRail, NS 
Stations en het Leids Universitair Medisch Centrum de komende jaren de 
mogelijkheden hiervoor.  
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Wat wordt er onderzocht? 
Veel. Eigenlijk bekijken we alle onderdelen in het stationsgebied in samenhang 
met elkaar. We onderzoeken onder andere of tunnels onder het spoor 
aantrekkelijker kunnen worden gemaakt voor voetgangers en fietsers, zodat er 
een betere verbinding ontstaat tussen de binnenstad en het Bioscience Park. 
Het stationsgebied willen we vergroenen en verduurzamen. Het nog meer uit 
elkaar halen van verkeerstromen is noodzakelijk om de verkeersveiligheid te 
verbeteren. Reizen moet ook prettiger worden. Wegwaaien of natregenen 
terwijl je op de bus staat te wachten is straks verleden tijd. Het busstation blijft 
in principe op de huidige plek. Toch zien we dat een nieuwe plek voor het 
busstation ook veel voordelen kan hebben om de verkeersveiligheid en kwaliteit 
van het gebied te verbeteren. Daarom onderzoeken we ook nieuwe locaties 
voor het busstation, bijvoorbeeld in het gebied waar nu de taxi’s staan. Door 
de groei van het aantal fietsers zijn extra fietsenstallingen noodzakelijk en 
aanpassingen aan het treinstation. Daarnaast worden woningen en kantoren 
toegevoegd. Samen moet het een plek worden waar reizen, wonen, werken en 
verblijven prettig is. 
 
Meedenken? 
Het is een ingewikkelde puzzel die impact heeft op de stad en de regio. We 
vinden het dan ook belangrijk om de stad en regio goed te betrekken bij deze 
verkenning. In de tweede helft van dit jaar is er een brede 
informatiebijeenkomst. Daarna gaan we op verschillende manieren met de stad 
en regio in gesprek. Dat doen we door meedenksessies te organiseren, zowel 
fysiek als online. Ook stellen we twee adviesorganen in, een adviesgroep en 
een referentiepanel. De adviesgroep bestaat uit georganiseerde partijen met 
een belang bij het gebied. Het referentiepanel bestaat uit 40 mensen uit de 
stad en de regio die samen representatief zijn voor de gebruiker van het 
stationsgebied. 
 
Vragen? 
Neem gerust contact op met omgevingsmanager Len Hazeleger, hij is te 
bereiken via l.hazeleger@leiden.nl of telefonisch via 06-51543734 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

mailto:l.hazeleger@leiden.nl
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Advertorial 
 

De stichting Vogelwijk Energiezuinig plaatst in iedere editie van de Praatvogel een 
advertorial. Dit is een betaalde advertentie in de vorm van een redactioneel artikel. 
Hiermee hoopt Vogelwijk Energiezuinig alle bewoners in de wijk te bereiken. Deze 
advertentie is mogelijk gemaakt dankzij subsidie van de provincie Zuid-Holland. 
 

Wil je meer weten, abonneer je dan op onze digitale nieuwsbrief door een e-mail te sturen naar: 
energiezuinig@vogelwijk.nl. Deze nieuwsbrief verschijnt circa 6x per jaar. Breng ook eens een 
bezoekje aan onze website: https://energiezuinig.vogelwijk.nl 
 

Samenwerken aan een energiezuinige Vogelwijk 

 
Beste Vogelwijkers, 
 
Het is aantrekkelijk om nu je huis te verduurzamen, bijvoorbeeld om 
oud enkel glas door isolatieglas te vervangen. Nú aanpakken betekent 
dat je straks klaar bent voor het nieuwe stookseizoen. Bovendien, wat 
je nu doet voor de prijs van nu, betekent dat je minder last hebt van 
inflatiewaardoor alles duurder wordt. Nog een pluspunt: een 
geïsoleerd huis is ’s zomers koeler. 
 
In maart heeft Vogelwijk Energiezuinig vier nieuwe energiebesparende 
verduurzamingsacties gepresenteerd. We kregen veel positieve respons, veel bewoners 
doen inmiddels mee. Sommige acties passen bij de oudbouw, andere bij de nieuwbouw. 
Voor alle vier geldt, dat het vooral voordeel oplevert om het sámen te doen met 
wijkgenoten en Vogelwijk Energiezuinig. 
Hieronder de stand van zaken van elk van de acties. Wil je meedoen, dat kan! Laat van je 
horen door een e-mail te sturen naar energiezuinig@vogelwijk.nl 

Namens Vogelwijk Energiezuinig, Els de Hullu.  

Warmtepompen tweede serie – Gosse Jensma 

 
Op de informatieavond van Vogelwijk Energiezuinig op 27 maart was er veel belang-
stelling voor het onderwerp (hybride) warmtepompen. Nieuwe belangstellenden om een 
warmtepomp te plaatsen zijn recent voor de eerste keer bij elkaar gekomen. De 
deelnemers kwamen zowel uit de oudbouw als uit het Van Eijsingapark.  
 
Voorafgaand aan de bijeenkomst is er wat achtergrondinformatie rondgestuurd. 
Besproken is o.a.:  

• Gezien de prioriteiten van de gemeente komt er niet eerder dan 2035 een 
warmtenet beschikbaar in onze wijk .  

• Een all-electric warmtepomp is alleen interessant voor huizen met energielabel A 
(voornamelijk de nieuwbouw en het Van Eijsingapark). 

mailto:energiezuinig@vogelwijk.nl
https://energiezuinig.vogelwijk.nl/
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• Voor de oudbouw lijkt plaatsing van een hybride warmtepomp de aangewezen 
route, waarbij de CV nog steeds kan bijspringen.in weken met vorst.  

• Het vervangen van de huidige radiatoren en/of het aanleggen van vloerverwarming 
is lang niet altijd noodzakelijk. 

 
De volgende bijeenkomst over warmtepompen zal in 
september gepland worden. Je kan nog aanhaken en 
deelnemen aan de werkgroep. Op onze website is veel 
achtergrondinformatie te vinden, alsmede een 
overzicht van de gesprekspunten die in de werkgroep 
aan de orde zijn geweest. 
https://energiezuinig.vogelwijk.nl/informatiebladen/ 
 

Spouwmuurisolatie 

De afgelopen tijd is er veel gebeurd in de wijk. We hebben met een bedrijf in een aantal 
straten de spouwmuren geïnspecteerd. Hieruit bleek dat alle gecontroleerde spouwmuren 
geschikt zijn om te isoleren. De spouwdikte verschilt per straat en varieert van 4,5-7,5 cm. 
Dat betekent dat niet overal alle soorten isolatiemateriaal kunnen worden gebruikt. Voor 
de smalle spouwmuren (onder de 5 cm) kunnengeen glaswolvlokken worden toegepast. 
Deze huizen zijn aangewezen op EPS-korrels, of iets dat daar op lijkt. In de muren met 
een spouw die breder is dan 5 cm kunnen alle beschikbare isolatiematerialen worden 
toegepast. 

We hebben een bedrijf gevonden dat voor het najaar 
nog aan de slag kan en tegen een gunstige prijs kan 
isoleren. Inmiddels is er voor 20 woningen een offerte 
aangevraagd. Omdat de muuroppervlakte niet overal 
gelijk is, kan de prijs per woning verschillen. 
Bij ieder huis waarvoor een offerte wordt gemaakt, 
zullen de spouwmuren geïnspecteerd worden op 
geschiktheid en eventuele vervuiling. 
Iedereen die gebruik wil maken van de mogelijkheid 
om de spouwmuren te laten isoleren kan dit 

aanvragen via de wijkambassadeur, Marcel Terlouw. 
 
Isolatie van portieken 
De campagne om de enkelsteens muren in de portieken te isoleren, ligt momenteel even 
stil. We hebben in alle straten de portieken geïnspecteerd, omdat er twijfel was ontstaan 
of de portieken allemaal werkelijk enkelsteens zijn. Dit bleek wel het geval te zijn. 

De portiekmuren - die tevens de binnenmuur zijn van het huis ernaast - moeten dus door 
de buren worden geïsoleerd. Het portiek wordt hierdoor 10-15 cm minder breed, dit is 
afhankelijk van de dikte van de isolatielaag. Het is dus belangrijk om hier met de buren 
overeenstemming over te hebben. 

Portiek- en spouwmuurisolatie 

https://energiezuinig.vogelwijk.nl/informatiebladen/
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De prijsopgaven die enkele bedrijven in een eerder stadium hadden gedaan, waren nogal 
hoog, Hierdoor werd de terugverdientijd zo lang (soms meer dan 20 jaar), dat 
portiekisolatie op deze wijze niet rendabel is. 

Na de zomer willen we kijken of er een mogelijkheid is om zelf op een eenvoudige wijze de 
portieken te isoleren. Ook willen we de mogelijkheid onderzoeken om het werk op een 
goedkopere manier uit te besteden, bijvoorbeeld in samenwerking met een MBO-
opleiding. 

Iedereen die de enkelsteens muur in het portiek bij de buren wil laten isoleren, kan dit 
doorgeven aan de wijkambassadeur, Marcel Terlouw. Het is belangrijk om zelf het contact 
met de buren te leggen, want zij zullen toestemming moeten geven voor de isolatie. 
Meer informatie bij: Wijkambassadeur Energie, Marcel Terlouw,  
tel 06 2270 2224, e-mail: marcel-terlouw@ziggo.nl 
 

Nieuws van de werkgroep Warmte-Koude Opslag 

 
De Vogelwijk is op weg naar een aardgasvrije wijk. Een van de mogelijkheden is Warmte-
Koude Opslag (WKO) voor woningen die goed geïsoleerd zijn. Bij WKO wordt gebruik 
gemaakt van ondergrondse leidingen in boorputten waar ’s winters warmte aan wordt 
onttrokken om de woning te verwarmen en ’s zomers het omgekeerde om de woning te 
koelen. Nadere informatie staat op de website van Vogelwijk Energiezuinig: 
https://energiezuinig.vogelwijk.nl/van-het-gas-af-met-een-warmte-koude-opslag/ 
 

Na de informatieavond van 27 maart jl. 
is een groep enthousiaste 
Vogelwijkbewoners gestart om (onder 
andere) de mogelijkheden van een WKO 
voor de nieuwbouw te onderzoeken. 
Deze groep is sinds eind maart drie keer 
bijeen geweest. Intussen is duidelijk 
geworden dat er genoeg huishoudens 
interesse hebben, zodat WKO als 
alternatief voor gas verder kan worden 
uitgewerkt. 
Het is leuk om te ervaren dat velen van 

jullie ook enthousiast zijn.  
 
Binnen de werkgroep is een start gemaakt met het inventariseren van een aantal 
technische en juridische vraagstukken, zodat we t.z.t. een goede uitvraag kunnen doen 
voor de verdere uitwerking daarvan. Ook zijn er alweer waardevolle ideeën over de 
gevolgstappen. De werkgroep trekt hierin samen op met zowel de gemeente Leiden als 
met andere initiatieven/projectgroepen in de omgeving. 
  

mailto:marcel-terlouw@ziggo.nl
https://energiezuinig.vogelwijk.nl/van-het-gas-af-met-een-warmte-koude-opslag/
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Wat het alternatief voor het gas ook wordt, duidelijk is dat dit project meerdere jaren in 
beslag zal nemen. Echter, we weten over enige tijd al wel wat de voor- en nadelen, kosten 
en baten en juridische aspecten van de WKO-optie zullen zijn. Wij houden jullie daarvan 
digitaal op de hoogte. 
De werkgroep WKO bestaat uit: Oskar de Kuijer, Joke Ouwehand, Henriette Jensenius, 
Marjolein Kriek en namens Vogelwijk Energiezuinig: Els de Hullu. 
 
Mocht u overigens ook enthousiast zijn, maar heeft u dit nog niet laten weten, of mochten 
er vragen zijn, dan graag even een mail sturen naar energiezuinig@vogelwijk.nl 
 

Roofclix in de Vogelwijk vanaf najaar 2023 ? – Ben Schippers 

 
Als nieuwe mogelijkheid voor energiebesparing door middel van isolatie, in combinatie 
met verhoging van het wooncomfort, bestrijding van hittestress en langere levensduur 
van dakbedekking, zijn Roofclix het overwegen waard om toe te passen op woningen in de 
Vogelwijk. 
Voor de realisatie van Roofclix is een aparte mailgroep gemaakt van ruim 20 percelen die 
interesse hebben voor mogelijke uitvoering in 2023. Daarvan zijn 10 percelen aangemeld 
met aanvullende gegevens voor een dakinspectie. Als vooronderzoek is op dinsdag 13 juni 
een dakinspectie uitgevoerd op drie daken met een verschillende ouderdom van het 
bitumen (>15 jaar, >25 jaar, >35 jaar). Op basis van dit vooronderzoek wordt duidelijk op 
welke daken Roofclix kan worden aangelegd zonder eerst de dakbedekking te vernieuwen. 
Na akkoord van de betreffende eigenaren maken we hier één gezamenlijk project van, met 
een vaste prijs van € 100,- per m2. Door het combineren van losse kleine projecten in 
Leiden wordt het financieel haalbaar voor meerdere percelen. 
Kijk voor meer informatie over Roofclix op onze website van Vogelwijk Energiezuinig. 
Meer informatie? Neem contact op met Ben Schippers via energiezuinig@vogelwijk.nl 
 

Burgerberaad gemeente Leiden – Els de Hullu 

 
De gemeente Leiden vraagt burgers om advies over de toekomst, namelijk: hoe maken we 
de komende jaren zo goed mogelijk de overstap naar minder en schonere energie? De 
gemeente stelt deze vraag komende herfst aan een burgerberaad van 150 representatieve 
Leidenaars. Een burgerberaad is een nieuwe vorm van participatie met meerdere 
gesprekken; het is dus niet ‘gewoon’ een avondje in de speeltuin. De gemeente neemt het 
advies dat eruit komt heel serieus. Juist als je twijfelt en denkt 'is dit wel wat voor mij?’ 
kan jouw stem heel waardevol zijn. Elke Leidenaar kan meedenken en het uiteindelijke 
advies moet bij Leiden én bij ons passen. 
 
Je kunt je opgeven vóór 30 juni via leiden.nl/burgerberaad; er staat een 
vergoeding tegenover. Informatie en een filmpje met uitleg staat op onze website: 
energiezuinig.vogelwijk.nl 

mailto:energiezuinig@vogelwijk.nl
mailto:energiezuinig@vogelwijk.nl
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Jaarvergadering Wijkcomité 
Wijkcomité 

 
Op dinsdag 4 april 2023 werd in het speeltuingebouw aan de Nachtegaallaan te 
Leiden de jaarvergadering gehouden van het wijkcomité. Ondanks dat we 
traditioneel de notulen van deze vergadering integraal publiceren in de 
Praatvogel hebben we er ditmaal voor gekozen deze op de website te publiceren 
voor de mensen die graag de details nog eens door willen lezen 
(leiden.vogelwijk.nl). Hier in de Praatvogel een korte, minder gedetailleerde 
samenvatting van de avond. 
 
Statutaire verplichtingen 
Tijdens de vergadering werden met goed gevolg de jaarlijkse statutaire plichten 
van de stichting afgerond: De jaarrekening werd gepresenteerd en de 
goedkeuring van de boekhouding van vorig jaar werd vastgesteld door de 
onafhankelijke kascommissie. De begroting voor 2023 werd gepresenteerd aan 
de wijk.  
 
MIRT verkenning 
Voor de eerste keer was er op de avond een programma met sprekers. Len 
Hazeleger, omgevingsmanager bij de gemeente Leiden, had als eerste spreker 
een zeer interessant verhaal over de MIRT verkenning (MIRT staat voor 
Meerjarenprogramma Infrastructuur, Ruimte en Transport), een meerjarig 
samenwerkingsprogramma tussen het rijk, ProRail, NS, de provincie Zuid-
Holland, het Leids Universitair Medisch Centrum en de gemeente Leiden. Het 
doel van dit programma is het onderzoeken hoe het knooppunt Leiden 
klaargemaakt kan worden voor de verwachte groei in de komende jaren. Zo 
worden bijvoorbeeld de Rijnsburgerweg, de Posthofrotonde en de verbinding 
tussen Rijnsburg en Katwijk meegenomen in het onderzoek. 
 
WijkBOA 
Vervolgens kreeg Peter Walen, de nieuwe wijkBOA voor Leiden Noord de kans 
om zich te introduceren. Hij fietst regelmatig door de wijk. Bij problemen 
kunnen we contact met hem opnemen via p.walen@leiden.nl of 06-52526110.  
 
Vogelwijk 100 jaar, geschiedenis van een Leidse buurt 
Hans Dirken is samen met Joke Ouwehand, Mark Peerdeman en Cees Meijer 
(eindredactie) auteur van dit boekje. Hans nam ons als derde gastspreker van 
de avond in een diavoorstelling mee door de geschiedenis van de wijk. “Leest 
u het nu maar,” was zijn afsluitende zin. 
 
Vogelwijk Energiezuinig 
Els de Hullu geeft aan de hand van een quiz een samenvatting van de vier 
mogelijkheden waar nu binnen de wijk in werkgroepjes verder naar wordt 
gekeken. Deze vier opties zijn: warmte-koude opslag, hybride-warmtepomp, 
portiek-isolatie en roofclicks. 
 
Ter afsluiting werd nog gezellig geborreld en nagepraat.  
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Nieuwe Leden Wijkcomité 
Joke Ouwehand & Marianne Kooijmans 

 
Ik ben Joke Ouwehand en sinds kort lid 
van het wijkcomité. We zijn in 2008 in de 
Vogelwijk komen wonen aan de 
IJsvogelhof, waar ik vijf jaar bestuurslid 
van de VvE ben geweest. Verder heb ik 
me vier jaar lang als bestuurslid van 
Vogelwijk Energie-zuinig ingezet voor de 
energie-transitie in de wijk en doe dat nog 
steeds, zij het in beperkte mate. Ik kan 
dus wel zeggen dat ik de Vogelwijk en 
haar bewoners redelijk goed ken.  

 
Ik heb de afgelopen 20 jaar gewerkt als beleidsadviseur ruimtelijke ordening 
bij de gemeente Den Haag, maar ben sinds kort gepensioneerd. Dat betekent 
dus (meer) tijd voor andere dingen.  
We hebben vier kleinkinderen waar we regelmatig op passen. Verder zijn we in 
de zomer veel op onze zeilboot in Zeeland te vinden en bevaren van daaruit 
binnen- en buitenlandse wateren. 
Naast ander vrijwilligerswerk vind ik het leuk om iets voor de wijk te kunnen 
betekenen en nu dan als lid van het wijkcomité. Alle leden van het wijkcomité 
zijn actief op velerlei gebied om de belangen van de wijk te behartigen en zijn 
inzetbaar bij diverse activiteiten, afhankelijk van wat zich aandient. Sommige 
leden hebben daarnaast een specifiek takenpakket. Ik zorg onder meer voor de 
communicatie met de wijkbewoners en daarbuiten. Ik ben te bereiken via: 
communicatie@vogelwijk.nl 
 
Marianne Kooijmans 
Ik ben sinds begin dit jaar lid van het wijkcomité als opvolger van Thera Stam. 
Hoewel ik al 30 jaar in de Vogelwijk woon, deed ik eigenlijk nooit iets in de wijk. 
Toen ik acht jaar geleden met pensioen ging, veranderde dat. Een vriendin 
haalde mij over om te helpen met de organisatie van het kerstdiner (na corona 
de kerstlunch). Dat doe ik samen met drie anderen met veel plezier. 
Langzamerhand raakte ik steeds meer ingeburgerd in de wijk en nu dan dus de 
stap naar het wijkcomité. Vorig jaar maakte ik voor 
het eerst het wijkfeest mee. Dat vond ik erg 
gezellig.  
 
Ik heb in een ver verleden rechten gestudeerd in 
Amsterdam, waar ik ook lang gewoond heb. 
Door ons werk - mijn man in Leiden en ik in 
Amsterdam - kwamen wij in Leiden terecht. Ik heb 
na mijn studie altijd fulltime gewerkt. Mijn laatste 
baan was bij de gemeente Leiden in een 
managementfunctie. Sinds mijn pensioen doe ik 
vrijwilligerswerk. 
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Buurtkoren voor Iedereen! 
Marit Timmers 

 

In de prachtige buurten Vogelwijk en Raadsherenbuurt vinden we buurtkoren 
die een warm welkom bieden aan nieuwe leden. Ik heb gesproken met Joris 
van Vogel Vocaal en Ine van De Raadsvogels om meer te weten te komen over 
deze koren. Wat blijkt? Beide koren brengen hun leden veel plezier en 
ontspanning, en ze zijn op zoek naar extra zangtalent. Neem eens een kijkje in 
je agenda en ontdek welk koor bij jou past!  
 

 
Vogel Vocaal 

 
Vogel Vocaal repeteert elke maandagavond van 20:00 tot 22:00 uur in de kapel 
van het Bonaventura College. In de lente en zomer oefenen ze vaak in de 
prachtige omgeving van de Waterlelie in de Leidse Hout. Soms komen ze bij 
iemand thuis samen en drinken dan na afloop een borrel. Vogel Vocaal treedt 
vier à vijf keer per jaar op, zoals het jaarconcert op 11 november, en 
verwelkomt zowel mannen als vrouwen in de vier stemgroepen: sopranen, 
alten, tenoren en bassen. Vogel Vocaal zoekt (met name) tenoren en bassen. 
De Raadsvogels repeteren om de week op woensdag van 20:00 tot 22:00 uur 
in de Woutertje Pieterse school. Dit koor treedt ongeveer drie keer per jaar op 
en is een vrouwenkoor met drie stemgroepen: sopranen, mezzo’s en alten. Voor 
alle stemgroepen zijn nieuwe leden welkom.  
 
Een wereld aan muziek en inspirerende dirigenten 
Beide koren zingen een breed scala aan muziek, variërend van verschillende 
eeuwen, muziekstijlen en talen (Nederlands, Duits, Frans, Noors, Spaans, 
Afrikaans). Het repertoire wordt in samenspraak bepaald. Het zingen gebeurt 
voornamelijk a capella en elke stemgroep heeft ondersteunende 
oefenbestanden. Beide koren bestaan uit grofweg 20 man/vrouw.  
 
De Raadsvogels leggen de nadruk iets meer op het begrijpen van de tekst en 
het vertellen van een verhaal. Bij Vogel Vocaal draait het meer om het 
overbrengen van emotie en het delen van gezamenlijke gevoelens. De 
dirigenten van beide koren weten op een stimulerende manier de enthousiaste 
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koorleden te helpen groeien op technisch gebied en in de uitvoering van 
veeleisende muziekstukken. Ze inspireren en hebben elk hun eigen, unieke stijl. 
Peter, dirigent van De Raadsvogels, is een professionele bas/bariton en wordt 
geroemd om zijn geduld en vermogen om de zangtechniek op een prettige 
manier te verbeteren. Annemarie, de energieke en grappige dirigente van Vogel 
Vocaal, staat bekend om haar scherpe inzichten en inspirerende aanpak. Onder 
hun leiding hebben beide koren zich ontwikkeld op het gebied van zangtechniek 
en kunnen ze nu zelfs complexere stukken aan. 
 
 

 
Plezier en ontspanning door samenzang 
Samen zingen biedt niet alleen plezier maar ook ontspanning. Het is een 
moment waarop je je volledig kunt richten op je eigen stem en kunt luisteren 
en afstemmen op de stemmen om je heen. Na ruim anderhalf uur zingen, 
verlaat je het koor met een vrolijk gevoel en stap je zingend op de fiets naar 
huis. Voel de verbinding en zing mee! Doe mee met een van deze buurtkoren 
en ontdek de vreugde van samen zingen.  
 
 
Mail De Raadsvogels:  i.wiersma@planet.nl 
 
Mail Vogel Vocaal:  vogel.vocaal@gmail.com  
en op Facebook:   facebook.com/groups/vogelvocaalkoor 

 
 

Raadsvogels 

http://www.facebook.com/groups/vogelvocaalkoor
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Oekraïners aan de Houtlaan 
Ine Wiersma & Wiana van den Ingh 

 
Zoals wellicht bekend is, zijn er in het voorjaar van 2022 ca. 150 Oekraïense 
vrouwen met kinderen komen wonen aan de Houtlaan. In de Raadsherenbuurt 
is al snel het initiatief ontstaan om contact te leggen met een aantal vrouwen 
en te kijken op welke manier we onze nieuwe buurtgenoten zouden kunnen 
ondersteunen om zich enigszins thuis te gaan voelen in hun nieuwe omgeving. 
Zo is er in de loop van het jaar een werkgroepje ontstaan van Oekraïense en 
Nederlandse (buurt)vrouwen, die met elkaar bespreken waar behoefte aan is, 
m.n. in de vrije tijdssfeer. 
 
De buurt kent veel voorzieningen, de tennisvereniging, de atletiekvereniging, 
de boogschietvereniging, activiteiten in de gymzalen van de scholen etc. en dan 
is het ook belangrijk dat nieuwe buurtgenoten de weg vinden en er gebruik van 
kunnen maken. Dankzij de inzet van vele buurgenoten en van de verenigingen 
in de buurt wordt er getennist, gewandeld, worden musea bezocht én heeft een 
aantal speciale activiteiten, zoals de taallessen (Engels en Nederlands) 
continuïteit gekregen. Bij bijzondere gelegenheden, zoals met Kerst en Pasen 
organiseren we een grootschaliger activiteit waarbij er heerlijke Oekraïense 
gerechten verschijnen. 
In de afgelopen periode hebben we regelmatig verslag gedaan van de 
activiteiten in De Raadsheer en op verzoek doen we dit deze keer ook in de 
Praatvogel, zie onderstaand artikel. 
 
Raadsherenbuurt helpt Oekraïne 
De oorlog in Oekraïne duurt voort en de behoefte aan ontspanning en afleiding 
is onverminderd groot voor de Oekraïense bewoners van de Alrijne locatie 
Houtlaan. Het is fijn dat nog steeds velen daarbij helpen. Zo is de afgelopen 
maanden het wandelen, lopen, dansen, boogschieten, Qi Gong en tennissen 
verder gegaan. VluchtelingenWerk heeft met geld geholpen om een aantal 
Oekraïners lid te maken van Tennisclub De Leidse Hout en boogschietvereniging 
Archery Events. Ook de groepslessen Engels en Nederlands werden voortgezet 
en af en toe hebben de groepen een museum, De Hortus of de bollenvelden 
bezocht. Met enkele ambitieuze middelbare scholieren werkten vrijwilligers 
individueel aan verhoging van hun Engelse taalbeheersing.  
 
Op 15 april hebben we 
Oekraïens Pasen gevierd 
met een feestelijke 
brunch in het Vogelnest. 
Net als de Kerstviering 
was dat een groot succes 
waarvoor ook leden van 
de Kookclub uit de 
Raadsherenbuurt zich 
hebben ingezet.  
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De activiteiten zijn sinds begin dit jaar voor een deel opgezet rond groepjes 
leeftijdgenoten. Dat vergemakkelijkt hun onderlinge ontmoetingen wat binnen 
de locatie niet goed mogelijk is. Zo heeft Johanneke de Nooyer van Partou/De 
Krullevaar voor baby’s, peuters en hun moeders een speelochtend 
georganiseerd en Hajar Badrani en haar BSO-team, ook van Partou, ontvingen 
twee groepen basisscholieren na schooltijd. Geheel kosteloos en vooral heel 
hartelijk!  
 
In het Vogelnest werd op zondagochtend 2 april door een groepje moeders voor 
de 6 tot 12-jarigen een piratenfeest met lunch toe georganiseerd.  
 

De tieners hebben 
gebowld, gezwommen 
en vooral met elkaar 
kunnen chillen tijdens 
enkele uitstapjes. 
Oudere volwassenen 
wandelden wekelijks, 
konden handwerken en 
deelnemen aan 
spelletjes- middagen en 
samen koffie drinken. 
Met Rhb-vrijwilligers én 
soms met professionele 
gidsen hebben zij Leidse 
musea bezocht. 

 
Aan een aantal van deze activiteiten hing uiteraard een prijskaartje. Voor de 
activiteiten heeft het Rabo Impactfonds verleden jaar een gift gedaan en dit 
jaar wordt heel genereus financiële steun geboden door de Ondernemers-
vereniging Boerhavedistrict Leiden. VluchtelingenWerk stelde kosteloos 
museumtickets ter beschikking, maar als er geen natura bijdragen zouden zijn 
geweest zoals die van AH Terweeplein en Partou en vooral zonder de inzet van 
Rhb-vrijwilligers zouden de activiteiten niet hebben kunnen plaatsvinden. 
 
De twee uitgangspunten voor het organiseren van activiteiten -aansluiten bij 
wat de mensen zelf willen én werken in Oekraïens/Nederlandse koppels- blijven 
bestaan en werken goed. De vrijwilligers en de Initiatiefgroep voelen zich 
gesterkt door te gaan, omdat het belangrijk is aandacht te blijven houden voor 
(de oorlog in) Oekraïne en voor de situatie van de Oekraïense vluchtelingen in 
onze buurt. 
 
Tijdens de laatste ALV van onze buurtvereniging van de Raadsherenbuurt bleek 
duidelijk dat er nog steeds veel sympathie en steun is voor “Rhb helpt 
Oekraïne”. Ook bij (sport)verenigingen en instellingen in onze buurt is nog 
steeds support. Dat is hard nodig en iedereen die daaraan heeft bijgedragen 
enorm bedankt ! 
 
Wil jij Rhb helpt Oekraïne helpen? Bijdragen en suggesties in welke vorm dan 
ook, zijn heel welkom! Mail naar: i.wiersma@planet.nl. 
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Wandelen met Bram 
Bram Luteyn 

 
Onlangs op een zondagochtend tussen 10:30 en 12:00 uur waren er twaalf 
deelnemers aanwezig bij deze ‘wijkwandeling’: alleen daarom al zijn ze 
‘vrienden van het Bos van Bosman’! 
 
 

 
 Foto: Stadsnieuws Leiden 

 
 
Over het gebied is veel bekend: er zijn diverse rapportages gemaakt in verband 
met inrichting- en beheerplannen. Daarnaast was er informatie vereist over de 
natuurwaarden en (mogelijke) kwaliteit van het ‘parkbosje’, bij de bouwplannen 
van Nieuweroord en die in de omgeving. En zeer recent is er een uitgebreide 
inventarisatie gedaan naar het voorkomen door de tijd heen van stinsenplanten 
in het gebied, door actieve KNNV-ers onder de bezielende leiding van Koen van 
Zoest. 
 
De rapportages grijpen natuurlijk veelal terug op de ontwerpen van 
Nieuweroord en omgeving en op de historie en ontwikkelingen van Leiden. Toen 
liep de zandsloot nog langs de Rijnsburgerweg, evenals de tram. Je keek nog 
naar, ja, wat kon je in de verte niet zien liggen? 
 
Veel van de informatie is bij wijkbewoners meer of minder bekend. Informatie 
over het gebied en de wijk, de bewoners, flora en fauna en de diverse 
ontwikkelingen. Bij de deelnemers aan de wandeling bleek weer, dat het leuk 
is om allerlei kenmerken ook echt te zien. Er was een levendige uitwisseling 
van feiten, wetenswaardigheden, verhalen en anekdotes. Leuk om zo meer van 
je buurt te ontdekken en te zien! Nog eens te organiseren voor wie er niet bij 
waren, misschien in het najaar? 
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Stinsenplanten 
Thera Stam 

 
Stinsenplanten in het Bos van Bosman, verslag van een inventarisatie 

- voorjaar 2023 
 

 
 
Afgebeeld is een veld met de 
Bonte krokus, een van de 
stinsensoorten, opgenomen 
in de stinseninventarisatie 
van het Bos van Bosman 
uitgevoerd door de 

plaatselijke 
plantenwerkgroep van de 
KNNV in de periode januari-
mei 2023. Onder leiding van 
Koen van Zoest heeft de 
werkgroep tweewekelijks 
door het Bos van Bosman een 
ronde gelopen en de 

aangetroffen soorten vastgelegd. Er zijn 45 soorten aangetroffen, waarvan een 
groot deel al langere tijd in het gebied aanwezig is. Daarnaast zijn 17 andere 
interessante plantensoorten gezien. Als stinsenmilieu kan het Bos van Bosman 
als belangrijk en waardevol worden aangemerkt. Niet alleen de variatie aan 
soorten, maar ook de ouderdom en de natuurlijkheid van het gebied maken dat 
het Bos binnen Leiden een eminente plaats inneemt en een ander karakter heeft 
dan de meeste andere stadsparken. Met het oog op het behouden en versterken 
van deze waarden zijn - bezien vanuit de stinsenflora - verschillende 
aanbevelingen gedaan. De aanbevelingen hebben betrekking op zowel het 
Ontwerpplan als het Beheerplan, die de gemeente met het oog op de 
opknapbeurt in de samenspraak met de bewoners van de Vogelwijk via het 
participatieplatform doemee.leiden.nl kan gebruiken.  
 
Auteur rapport Stinsenplanten in het Bos van Bosman: Koen van Zoest met 
dank aan de mede-onderzoekers van de KNNV, IVN en wijkbewoners. Het 
rapport staat op de website: www.leiden.vogelwijk.nl 
 
 
Naschrift redactie: De participatie voor het ontwerp is afgerond, nu werkt de 
gemeente toe naar aanbesteding en uitvoering. Om de natuur en biodiversiteit 
te behouden wordt het onderhoud vastgelegd in een beheerplan. Op 4 juli heeft 
de gemeente een rondleiding in het Bos van Bosman georganiseerd. De 
rondleiding is zowel bedoeld voor uitleg als voor het verzamelen van wensen 
en ideeën voor het Beheerplan. 
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Update Bomenboxen 
Ronald van der Bij 

 
Een paar maanden geleden vertelde we enthousiast in de Praatvogel over ons 
initiatief om gratis boomzaailingen weg te gaan geven. We hoopten dat dit 
initiatief goed zou worden ontvangen door de wijk en de reacties waren gelukkig 
boven verwachting positief!! De bomenbox is inmiddels een vertrouwd gezicht 
in onze speeltuin en sinds de start zijn er al meer dan 300 gratis zaailingen 
opgehaald. Echt super dat we zo onze wijk samen kunnen vergroenen.  
 
Maar even een stapje terug in de tijd…. Wat was de bomenbox ook alweer en 
hoe werkt het? De bomenbox is een initiatief van Cooldowncity Leiden (zie ook 
www.cooldowncity.com). Wij van Cooldowncity willen een steentje bijdragen 
aan de leefbaarheid, verkoeling en vergroening van onze stad door gratis 
bomen uit te delen. Hoe doen we dat? We verzamelen, zaaien en verpotten 
bomen die we vervolgens laten opgroeien op ons bomendepot bij The Field 
(oude kweektuin van het singelpark naast het Centraal Station) waarna we deze 
zaailingen plaatsen in de bomenbox(en) in Leiden. Via deze bomenboxen kan 
iedereen dus gratis bomen halen maar… en daar zit de crux wat dit concept 
circulair en duurzaam maakt… mensen kunnen ook boompjes brengen die wij 
dan weer ophalen, verzorgen en labelen zodat we ze weer gratis kunnen 
weggeven. Enz enz…  
 
We hebben een enorme hoeveelheid aan zaailingen ontvangen vanuit de 
Vogelwijk! Deze zijn we nu aan het laten opgroeien. Daarnaast hebben we een 
enorme hoeveelheid aan walnoten zelf geplant. Dit experiment is dusdanig 
geslaagd dat we bijna 800 walnoten zaailingen hebben om weg te geven 
Onlangs deed ik nog op oproep via Nextdoor voor hulp bij het verpotten van 
deze enorme hoeveelheid en tegelijk deed ik een verzoek om plastic 
plantenpotten en potgrond te doneren. Aan deze oproep is geweldig gehoor 
gegeven want ik ontvang meer dan 1000 potjes 
en zelfs enkele donaties om potgrond te kopen. 
GEWELDIG bedankt!  
 
We blijven volop zaailingen aanbieden in de 
bomenbox. Op dit moment hebben we dus heel 
veel walnoten maar ons assortiment is 
inmiddels al best uitgebreid. Zo hebben we veel 
eiken, iepen, beuken, esdoorns, meidoorns en 
zelfs hazelnoot en tamme kastanjes.  
Wil je ons helpen om dit initiatief verder te laten groeien? Dat kan op 
verschillende manieren. We zijn erg blij met boompjes die worden gedoneerd 
in de bomenbox. Dus heb je boompjes over? Doneer ze in de box. Maar ook 
plastic plantenpotjes en tuinaarde zijn zaken waar we eigenlijk nooit genoeg 
van hebben. Wil je een keer helpen op ons bomendepot? Dat kan ook… gezellig!  
Vragen? Neem gerust even contact me op via: leiden@cooldowncity.com 
Tot slot, je zult me verder regelmatig zien rijden met een fietsmand vol jonge 
boompjes. Dan ben ik bezig met het vullen van de bomenboxen. 
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Wist u dat... 
 de gemeente Leiden de Jantje Betonprijs voor meest speelvriendelijke 

gemeente van Nederland heeft gewonnen in 2021? 
 

 de gemeente vervolgens gedacht moet hebben dat het wel weer een tandje 
minder kon en ons speelveld heeft omgetoverd in een bouwterrein? 

 
 de gemeente ‘vergeten’ was om een vergunning hiervoor aan te vragen en 

blijkbaar toch niet zo van overleg houdt als men op het stadhuis poogt uit 
te stralen? 

 
 de actiegroep ‘Red ons speelveld’ nog steeds kinderen kan gebruiken die het 

leuk vinden om mee te denken hoe de gemeente het leed kan verzachten? 
 
 een natuurlijke wasverzachter gewone huishoudazijn is? 
 
 u hier gewoon een scheut van in het wasverzachterlaatje kunt doen en het 

de was een stuk zachter zal maken? 
 

 dit tevens de machine zal ontkalken? 
 
 Vlak voor en na een huwelijk personen gelukkiger en tevredener zijn dan 

personen zonder verandering in burgerlijke staat? 
 
 de voorzitter van het wijkcomité en tevens redactielid van de Praatvogel 

onlangs in het huwelijksbootje is gestapt? 
 

 
 
 wij Mark en Marieke alle geluk van de wereld toewensen? 
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Agenda 

 
 2 september Wijkfeest 
 18 oktober  Opruimactie Bos van Bosman 
 28 oktober   Griezelen met Halloween 
 
 2 oktober  Deadline kopij Praatvogel 
 
3e donderdag van elke maand, koffieochtenden van 10:30 – 12:00 van het 
Vogelnetwerk in het Speeltuingebouw: vogelnetwerk@vogelwijk.nl  
 

Praatvogel Poëzie 
 

Jantje Beton 
 

Jantje Beton, 
Rot op van de straat. 
Geen plaats voor het 
Kind dat graag binnen 
Voor buiten verlaat. 

 
Jantje Beton, 

Scheur rap van de 
Straten en pleinen. 

Het spel van het kind 
Is niet langer meer 

Een van jouw domeinen. 
 

Jantje Beton, 
Jouw buurt is niet meer 

Veilig voor spelende 
Kinderen. De stad parkeert 

Jouw binnen; Buiten zal men 
Jouw niet meer herinneren. 

 
Het kind met het omhoog 
Gestoken vuistje vraagt 
Aandacht voor zijn recht 
Op de straat. Waar beton 
Niet langer meer de regels 

Van het spelende kind toelaat. 
 

© Willem Bernardus Tijssen 
 

 
Laatste nieuws van het Wijkcomité ontvangen? 
Wij houden jullie via de digitale nieuwsbrief op de hoogte van belangrijk nieuws, 
wetenswaardigheden, leuke en interessante activiteiten in de wijk.  
Abonneer door je emailadres door te geven aan secretaris@vogelwijk.nl 
Je emailadres wordt alleen voor de digitale nieuwsbrief gebruikt. Je kunt het 
abonnement op ieder moment weer opzeggen. 
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